

Editorial

Will Rogers once wrote, "Even if you're on the right track, you'll get run over if you just sit there." Subscribers to the *Journal of Educational Thought* have a breadth of expertise and experience that ensures that they are on the right track. The nature of the current educational topics addressed by contributors to this and other issues of *JET* indicate that, far from just sitting there, we are moving full speed ahead along the track.

Politics, pragmatics, and professionalism are major concerns today. These are well represented in the articles in this issue. Chambers writes that freedom as liberty, in the absence of constraints by other people, is crucial in politics and education. Calabrese suggests that several ethical questions regarding the preparation of school administrators have arisen as a result of the American reform movement. Graham argues that, if stories about teaching are to be published in professional journals, their authors should become more aware of what happens when experience is represented in text.

Mayrand contends that contemporary educational thought is polarized along two major axes: utilitarianism and holism. Kanpol's title, "The Pragmatic Curriculum: Teacher Reskilling as Cultural Politics," reveals his concern. Clearly, it is unlikely that *JET*'s authors or readers will get run over by just sitting there; it is much more likely that they will be out of breath as they run along the track toward the station.

On another note, best wishes are in order to Donna Russell who has been our Administrative Assistant for eight years and who has recently left *JET* for a new position with our Faculty of Education. Her counsel has been invaluable, her competencies prodigious. We will miss Donna very much; fortunately, she will not be far away.

At the same time we raise our glasses to Linda Lentz, our new Administrative Assistant. By now many of you will have had an opportunity to communicate with Linda and will know how thoughtful and efficient she is. Welcome, Linda.

So bon voyage, good reading, and onward down the track!

Emma Platton

Editorial

Will Rogers a déjà écrit ceci: "Même si vous vous croyez sur la bonne voie, on vous passera dessus si vous demeurez assis là." Tous les abonnés au *Revue de la pensée éducative* ont suffisamment d'expériences et d'expertises pour prouver qu'ils sont sur la bonne voie. La nature des sujets qui sont traités par nos collaborateurs de ce numéro et des précédents, montre que, au lieu de demeurer assis là, nous avançons rapidement dans la bonne voie.

Le professionalism, l'aspect pratique et politique de nos professions nous concernent tous aujourd'hui. Tout ceci est bien représenté dans les articles de ce numéro. Chambers écrit que la liberté, lorsqu'elle s'exerce en l'absence de contraintes extérieures, est essentielle en politique et en éducation. Calabrese suggère que plusieurs questions d'éthique dans la formation d'administrateurs scolaires ont émergé suite à un mouvement de réforme américain. Graham croit que si des anecdotes touchant l'enseignement doivent être publiées dans des revues professionnelles, leurs auteurs devraient d'avantage être conscients de ce qui se produit lorsque l'expérience est représentée dans le texte.

Mayrand croit que la pensée éducative contemporaine se concentre sur deux axes principaux, à savoir un axe utilitaire et un axe holistique. Le titre de l'article de Kanpol illustre d'ailleurs cette préoccupation: "The Pragmatic Curriculum: Teacher Reskilling as Cultural Politics." C'est clair que les auteurs et les lecteurs de la *Revue de la pensée éducative* ne "se feront pas passer dessus parce qu'ils sont assis là. Bien au contraire, parce qu'ils courront le long de la voie vers la station, ils manqueront bientôt de souffle.

Dans un autre ordre d'idée, nous tenons à présenter nos meilleurs souhaits de bonne chance à Donna Russell qui fut notre assistante administrative pendant huit ans. Elle a récemment quitté la revue de la pensée éducative pour un autre poste à la faculté d'éducation. Ses conseils furent pertinents, ses compétences, prodigieuses. Nous la manquerons beaucoup; mais, heureusement, elle ne sera pas loin.

Au même moment, nous accueillons Linda Lentz, notre nouvelle assistante administrative. Plusieurs d'entre vous avez déjà eu l'occasion de communiquer avec Linda. Vous avez certainement remarqué son implication et son efficacité. Bienvenue Linda.

Alors, bon voyage, bonne lecture, et suivons la voie.

Emma Plattor